
با برگزاری حراج در استان تهران

۹۰۰ میلیارد تومان چای دبش فروخته 
شد

طبق جدیدترین آماری که مدیرعامل سازمان اموال تملیکی ارایه کرده پس از 
حراج حضوری چای در این ســازمان که صبح امروز در استان تهران انجام شد 
در مجموع تا کنون بیش از ۷۰۰۰ تن چای دبش به ارزش ۹۰۰ میلیارد تومان 
به فروش رفته اســت.به گزارش ایسنا، بر اساس دستور دادستانی تهران از ۱۲ 
آبان ســال جاری فرآیند فروش چای دبش از طریــق مزایده ای الکترونیکی و 
فروش مذاکره ای در بالاترین قیمت آغاز شده است. فروش چای دبش تا کنون 
در چهار اســتان هرمزگان، البرز، تهران و کرمانشاه برنامه ریزی شده که اولین 
حراج روز ۱۲ آبان ۱۴۰۳ در اســتان هرمزگان کلید خورد. در اســتان تهران 
نیز امــروز اولین مرحله حراج انجام شــد.عبدالمجید اجتهــادی ـ مدیرعامل 
ســازمان جمع آوری و فــروش اموال تملیکی در حاشیــه حراج حضوری چای 
اموال تملیکی در اســتان تهران گفت: محموله چایی که امروز به حراج رفت از 
محموله های شــرکت چای دبش بود که از سال ۱۴۰۲ به سازمان جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی تحویل داده شد و این محموله ها شامل ۲۵ هزار تن چای 
و ۹۰۰ کانتینــر قیر صادراتی بود.وی افزود: تعــدادی از تجهیزات کارخانجات 
چــای و ملزومات بســته بندی چای دبش نیز در ایــن مجموعه وجود دارد که 
تمــام این کالاها بنا بر دســتور قضایی بازپرس شــعبه رسیدگی کننده تحویل 
ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی شد و در همان محل هایی که بود 
از جمله بندر شــهید رجایی و فرودگاه پیام و میزان محدودی نیز در اســتان 
کرمانشاه توسط ســازمان قبض اموال شــد.اجتهادی با بیان اینکه این کالاها 
ســریع الفســاد بود افزود: به جهت اینکه تاریخ مصرف این کالاها رو به انقضا 
بود، به دســتور مقام قضایی ابتدا این کالاها نمونه گیری شــد و سپس توسط 
ســازمان های غذا و دارو و سازمان ملی اســتاندارد، قابلیت مصرف آن بررسی 
و آزمایش شــد.وی تأکید کرد: به دســتور مقام قضایی سخت ترین آزمون های 
اســتاندارد و بهداشــت بر روی این محموله ها در تهران، هرمزگان و کرمانشاه 
انجام گرفت و برای آن بخش از محموله چای که قابلیت مصرف داشــت و هیچ 
ابهام بهداشتی نداشت دســتور فروش صادر شد.مدیرعامل سازمان جمع آوری 
و فــروش اموال تملیــکی گفت: عمدتاً روش فروش کالاها در ســازمان، روش 
مزایده های الکترونیکی اســت و بخشی از محمولــه در مزایده های الکترونیک 
به فروش رسید و با توجه به اینکه خریداران این محموله عموم مردم نیســتند 
بلکه شــرکت ها و کارخانجات خاص هستند با هماهنگی مقام قضایی مقرر شد 
که در این زمینه حراج حضوری برگزار شــود و اولیــن حراج حضوری نیز در 
اســتان هرمزگان برگزار شــد.وی افزود: دومین حراج حضوری در این زمینه 
در تهران برگزار شــد و مجموعاً حدود ۷۰۰۰ تن محموله چای در حراج ها به 
فــروش رفته و نزدیک بــه ۹۰۰ میلیارد تومان از فروش ایــن محموله ها تا به 

امروز حاصل شده است.

رئیس کل سازمان توسعه تجارت با اشاره به اینکه به زودی گوشی های آیفونی که از 
قبل وارد کشور شده اند تعیین تکلیف خواهند شد، گفت که شرایطی فراهم می شود 
کــه این افراد هیچ هزینه اضافه ای پرداخت نکرده و فقط همان حقوق ورودی که در 
قانون تعیین شــده را پرداخت کنند و امکان رجیســتر کردن گوشی های آنها فراهم 
می شــود. به گزارش ایســنا، محمدعلی دهقان دهنوی - رئیس کل سازمان توسعه 
تجارت - درباره آزادســازی واردات آیفون توضیح داد: آزادســازی واردت با پیشنهاد 
وزیــر صنعت، معدن و تجارت و وزیر ارتباطــات و فناوری اطلاعات در دولت مصوب 
شد،   برای واردات گوشی دو رویه اصلی وجود دارد یکی رویه تجاری و دیگری رویه 
مســافری  با نرخ ورودی ۳۰ درصد است که مسافران در بدو ورود  گوشی های خود 
را اظهار می کنند و این گوشی ثبت می شــود و سپس در سامانه همتا رجیستر می 
شود که دو روز دیگر فعال می شود. وی درباره رجیستری گوشی های آیفون و تعیین 
تکلیف  آن دسته از افرادی که قبل از این آزادسازی آیفون به هر طریقی مسافری یا 
از هر جایی تهیه کرده بودند، نیز گفت : کسانی که قبلا آیفون وارد کرده اند این امکان 
برایشان وجود ندارد که از مرز وارد شوند یعنی ما نمی توانیم بگوییم شما بروید خارج 

از کشــور دوباره وارد شوید که انشاالله به زودی این مشکل را حل خواهیم کرد یعنی 
نمی خواهیم که یک ســختی جدیدی برایشان ایجاد کنیم که مثلًا بخواهند دوباره از 
مرز وارد شوند و آن موقع ثبت کنند، حتی متاسفانه گزارش هایی هم رسیده که بعضی 
از هموطنان سعی کردند از سهمیه مسافری که وارد می شود استفاده کنند و این کار 
را انجام دهند که ما نمی خواهیم این اتفاق افتاده و آنها متحمل هزینه اضافی شوند. 
دهنوی  با حضور در برنامه صف اول صدا وسیما عنوان کرد که ما در حال آماده سازی 
مقررات موجود و رویه های عملیاتی هستیم و باید فضایی ایجاد کنیم که امکان وصول 
این عوارض گمرکی در جایی خارج از آن مبادی ورودی فراهم شــود؛ از لحاظ فنی، 
زیرســاختی و مقررات این موضوع را بررسی و تا چند روز آینده مسیرش آماده سازی 
خواهد شــد. به گفته رئیس کل سازمان توســعه تجارت این قول را می دهم این کار 
به زودی انجام شود و گوشی هایی که قبل از این هم وارد شدند شرایطی فراهم شود 
که هیچ هزینه اضافه ای هــم پرداخت نکنند فقط همان حقوق ورودی که در قانون 
تعیین شــده همان را پرداخت خواهند کرد و انشاالله امکان رجیستر کردن برایشان 

فراهم می شود.

فاصله حواله و اسکناس دلار 
نیمایی به حداقل رسید

بررسی رونــد نرخ گذاری ارز نیمایی در مرکز مبادله نشــان می دهد که فاصله میان 
اســکناس و حواله ارزی در مرکز مبادله به کم ترین میزان خود، از ابتدای سال جاری 
تا امروز رسیده اســت. به گزارش ایســنا، از ابتدای سال جاری تا روزهای اخیر، روند 
قیمت گذاری نرخ ارز در سامانه نیما در مرکز مبادله، تمایل خود را برای ایجاد فاصله 
کمتر و کاهش شــکاف میان نرخ حواله و نرخ اسکناس دلار نشان داده به نحوی که 
امروز ۳۰ آبان ماه ۱۴۰۳، فاصله میان اسکناس و حواله دلار نیما در مرکز مبادله، تنها 
یک هزار و ۴۲۵ تومان اســت. در ابتدای سال جاری، در تاریخ ۲۰ فروردین ماه، نرخ 
اسکناس دلار نیمایی ۴۳ هزار و ۵۰۰ تومان و  نرخ حواله دلار نیما با مبلغ ۴۰ هزار و 
۲۸۲ تومان به فروش رسید. به عبارتی، شکاف میان اسکناس و حواله دلار نیما در این 
تاریخ، سه هزار و ۲۱۸ تومان بود.پ در پایان اردیبهشت ماه با جهش نرخ ارز، قیمت 
گذاری ارز نیما با افزایش تقریبا ۱۰ درصدی نسبت به ماه قبل روبرو شد. در روز ۲۹ 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۳ در تالار اسکناس ارز مرکز مبادله ایران، اسکناس دلار با نرخ ۴۴ 
هزار و ۸۶۸ تومان مورد مبادله قرار گرفت. حواله دلار نیز با نرخ ۴۱ هزار و ۸۹۴ تومان 
مورد معامله شــد. در این روز دلار با نرخ ۵۸ هزار تومان در بازار آزاد نیز معامله شد. 

بر این اساس در این روز، شکاف و 
فاصله میان حواله و اسکناس دلار 
نیما دو هزار و ۹۷۴ تومان بود. در 
اولین روز مرداد ماه نیز، اسکناس 
دلار با نرخ ۴۶ هزار و ۹۸۳ تومان 
در مرکز مبادله خریداری و حواله 
دلار نیز با نــرخ ۴۳ هزار و ۸۶۹ 
تومان، خریداری شد. در این روز 

نرخ دلار در بازار آزاد در محدوده ۵۷ هزار و ۵۰۰ تومان قرار داشــت. بر این اســاس 
شکاف میان اسکناس و حواله دلار نیما در این روز، به سه هزار و ۱۱۴ تومان رسید. در 
روز ۹ مهر ماه نیز اسکناس دلار در مرکز مبادله ۴۹ هزار و ۷۳۹ تومان قیمت گذاری و 
حواله آن با نرخ ۴۶ هزار و ۷۴۷ تومان تومان خریداری شد. در این روز دلار با قیمت 
۶۰ هزار الی ۶۰ هزار و ۵۰۰ تومان در بازار آزاد معامله شــد و فاصله میان اسکناس 
و حواله دلار نیما به دو هزار و ۹۹۲ تومان رسید. امروز، ۳۰ آبان ماه،  اســکناس دلار 
در مرکــز مبادله ۵۲ هزار و ۴۵۴ تومان قیمــت گذاری و حواله آن با نرخ ۵۱ هزار و 
۲۹ تومان تومان خریداری شد. به عبارتی فاصله و شکاف میان اسکناس و حواله دلار 
نیما در مرکز مبادله به یک هزار و ۴۲۵ تومان رسیده که نشــان می دهد، این شکاف 
نسبت به ماه قبل نزدیک به ۵۰ درصد کاهش یافته است. بنابراین قیمت گذاری نرخ 
ارز در سامانه نیما نشان می دهد که فاصله و شکاف میان حواله و اسکناس دلار نیما 

به کم ترین میزان خود از ابتدای سال جاری تا امروز رسیده است.
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در گفتگــوی تلفــنی عراقــچی و مدیــر کل آژانس بین المللی انــرژی اتمی، دو طرف بــر اراده خود برای ادامه مسیــر تعامل به منظور حــل و فصل اختلافات و 
پرهیــز از رویکردهای غیرســازنده و تقابلی تاکید کردند. به گزارش خبرگزاری مهــر، سید عباس عراقچی، وزیر امور خارجه در گفتگــوی تلفنی با رافائل گروسی 
مدیــر کل آژانــس بین الملــلی انرژی اتمی، در مورد تعاملات ایران و آژانس در پرتو نتایج ســفر گروسی به تهران و همچنین تحولات مرتبط با نشســت شــورای 
حکام به بحث و تبادل نظر پرداخت. وزیر امور خارجه کشــورمان با اشــاره به ســفر آقای گروسی به ایران خاطرنشــان ســاخت تفاهمات صورت گرفته در جریان 
این ســفر، بار دیگر حســن نیــت و اراده جمهوری اسلامی ایران را بــرای ارتقای تعاملات و همکاری ها بــا آژانس اثبات نمود. در ایــن گفتگوی تلفنی، همچنین 
دو طــرف بــر اراده خود برای ادامه مسیــر گفتگو و تعامل به منظور حل و فصل اختلافــات و پرداختن به دیگر موضوعات در دســتور کار، و پرهیز از رویکردهای 
غیرســازنده و تقابــلی تاکید کردند. رئیس دســتگاه دیپلمــاسی همچنین تصریح کرد؛ در صورتی که طرف های مقابل بی توجه به حســن نیــت و رویکرد تعاملی 
ایران، اقدامات غیرســازنده را در نشســت شــورای حکام از طریق صدور قطعنامه در دســتورکار قرار دهند، ایران به نحو مقتضی و متناســب پاســخ خواهد داد
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تاکید عراقچی و گروسی بر پرهیز از رویکردهای غیرسازنده و تقابلی
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سقوط روبل روسیه

روبل روسیه در بحبوحه تشدید تنش ها به پایین ترین میزان خود در یک سال 
اخیر رسید.به گزارش ایســنا، همزمان با واکنش مسکو به موافقت جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریکا از اوکراین، با اســتفاده از ســامانه های موشکی تاکتیکی 
ارتــش آمریکا )AAAAAA( بــرای حمله به خاک روسیه، روبــل روسیه روز 
سه شــنبه به پایین ترین حد خود در بیش از یک ســال گذشته رسید.روبل با 
۰.۸۲ درصد کاهش به ۱۰۰.۵ در هر دلار رسید که پایین ترین سطح از اکتبر 
سال گذشته است.ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه روز سه شنبه فرمانی 
را امضا کرد که در آن دکترین به روز شده هسته ای مسکو را تایید کرد.در این 
ســند که در وب سایت دولت منتشر شــده، آمده است که تجاوز به روسیه و 
متحدانش توسط یک کشور غیرهسته ای با حمایت یک کشور هسته ای، یک 

حمله مشترک تلقی خواهد شد.

بیت کوین رکورد تاریخی زد

بیت کویــن برای اولین بار از مــرز ۹۴ هزار دلار عبور کرد و این روند صعودی 
پس از تاییــد دونالد ترامپ، رئیس جمهور منتخب ایالات متحده برای دومین 
دوره ریاست جمهوری آمریکا آغاز شد.به گزارش ایسنا، در چهارم نوامبر، یک 
روز قبل از انتخابات، بزرگترین ارز رمزنگاری شــده جهان به ۶۹ هزار  و ۴۳۸ 
دلار رسیــد اما از آن زمان تاکنون، قیمت آن ۳۶ درصد افزایش یافته اســت.

بیزنس نوشــت، بیت کوین پس از رسیــدن کوتاه مدت به ۹۴ هزار و ۷۷ دلار، 
۳.۷۷ درصد در ساعت ۲ و ۱۸ دقیقه بعد از ظهر به وقت شرقی افزایش یافت 
و به ۹۳ هــزار و ۹۲۴ دلار رسید. در همان زمان، اتریوم ۲.۲۸ درصد کاهش 
یافت و به قیمت ۳۱۳۵ دلار فروخته شــد.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای 
دیجیتال در حال حاضر ۳.۰۷ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت 
به روز قبل ۰.۴۲ درصد کمتر شــده است. در حال حاضر ۵۹.۳۷ درصد کل 
بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که ۰.۶۶ درصد افزایش روزانه 
را ثبت کرده اســت.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشته 
۱۸۲.۷۱ میلیارد دلار است که ۷.۴۴ درصد کاهش داشته است. حجم کل در 
امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۹ میلیارد دلار اســت که ۴.۹۲ درصد از 
کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار 
اکنون ۱۶۶.۹۵ میلیارد دلار اســت که ۹۱.۳۷ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته 

بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

کدام کشور بالاترین تورم اروپا 
را دارد؟

نــرخ تورم منطقه یورو در ماه اکتبر ۲ درصد اعلام شــد و بالاترین نرخ تورم 
اروپا در رومانی ثبت شــد. به گزارش ایســنا، نرخ تورم سالانه مصرف کننده 
منطقه یورو در ماه اکتبر ۲ درصد اعلام شــد. داده های یورواستات نشان داد 
که افزایش سالانه قیمت مصرف کننده از ۱.۷ درصد در ماه سپتامبر پس از ۲ 
ماه متوالی کاهش، افزایش یافته است. تورم اصلی، بدون احتساب قیمت های 
بی ثبات مواد غذایی و انرژی، در ماه گذشته ۲.۷ درصد ثابت بود. قیمت انرژی 
در ماه اکتبر با ســرعت ســالانه ۴.۶ درصد کاهش یافــت و از ۶.۱ درصد در 
مــاه قبل نزول کرد. تورم ســالانه در اتحادیه اروپا نیــز از ۲.۱ درصد در ماه 
ســپتامبر به ۲.۳ درصد در ماه افزایش یافت. کمترین نرخ سالانه در اسلوونی 
)صفر درصد(، لیتوانی و ایرلند )هر دو ۰.۱ درصد( مشــاهده شــد، در حالی 
کــه بالاترین میزان در رومــانی )۵.۰درصد(، بلژیک و اســتونی )هر دو ۴.۵ 
درصــد( بود. اکونومی گزارش کرد، به صورت ماهانه، بر اســاس برآورد اولیه، 
شاخص قیمت مصرف کننده منطقه یورو در ماه اکتبر ۰.۳ درصد افزایش یافت

گزیده خبر

پزشکیان:مبنای عزل ونصب ها تخصص و تعهد باشد نه رابطه و 
سلیقه شخصی

هیچ منع قانونی برای عرضه 
خودرو در بورس کالا وجود 

ندارد

اتصال شبکه برق ایران و روسیه یک قدرت بزرگ 
الکتریکی را در منطقه ایجاد می کند

رئیس ســازمان بــورس و اوراق بهادار گفــت: در رابطه با عرضــه خودرو در بــورس کالا، هیچ ممانعت 
قانــونی وجــود ندارد و منتظــر اراده عرضه کننده هســتیم.به گزارش ایســنا، در حالی کــه از ماه های 
اخیــر موضــوع عرضه خودرو در بــورس کالا به یکی از اخبار مهــم برای بسیاری از کســانی که هم در 
بازار ســرمایه و هم در صنعت خودرو فعالیت دارند، تبدیل شــده اســت. به نظر می رســد، این روزها در 
مراحل گــذار برای اعلام رای نهایی درباره عرضه یا عدم عرضه خــودرو در بورس کالا باشیم.چند ضلعی 
عرضــه خــودرو در بورس کالادر یک طرف این موضوع، بازار ســرمایه و ســازمان بورس قــرار دارد.......

افزایش ۱۷ درصدی مصرف گاز 
در پایتخت

بلیت هواپیما تا پایان سال گران نمی شود
ناردانه های دُردانه
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رئیس کل سازمان توسعه تجارت:

آیفون های وارد شده به زودی رجیستر می شوند
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گزیده خبر

انتقاد عراقچی از تصویب 
تحریم های جدید اروپا علیه ایران

وزیر امور خارجه کشورمان در گفتگوی تلفنی با وزیر خارجه فرانسه از اقدام ناموجه و 
تحریک آمیز کشورهای اروپایی در تصویب تحریم های جدید علیه جمهوری اسلامی 
ایران به شدت انتقاد کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، در گفتگوی تلفنی ژان نوئل بارو 
وزیر امور خارجه فرانســه با سید عباس عراقچی وزیــر امور خارجه آخرین تحولات 
مربوط به مذاکرات هسته ای و تحولات منطقه ای مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

وزیر امور خارجه کشــورمان در این گفتگوی تلفنی از اقــدام ناموجه و تحریک آمیز 
کشورهای اروپایی در تصویب تحریم های جدید علیه جمهوری اسلامی ایران به شدت 
انتقاد کرد.عراقچی همچنین تصمیم ســه کشــور آلمان، فرانسه و انگلیس برای ارائه 
قطعنامه در نشست شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی را به شدت تقبیح کرد 
و تصریح نمود این حرکت سه کشور اروپایی در تقابل آشکار با فضای مثبت ایجاد شده 
در تعاملات ایران و آژانس تلقی می شــود و صرفاً به پیچیده تر شــدن موضوع خواهد 
انجامید.وزیر امور خارجه همچنین در رابطه با تحولات منطقه با اشــاره به اســتمرار 
تجاوز رژیم صهیونیســتی علیه لبنان و ادامه نســل کشی در غزه، مسئولیت حامیان 
رژیم اشغالگر در ادامه این فجایع را متذکر شد و خواستار اقدام جدی همه طرف های 
ذی مدخل برای وادار کردن رژیم متجاوز اسرائیل به توقف تجاوز در لبنان و غزه شد.

سرلشکر صفوی: حامی دولت 
هستیم، شعار »وفاق ملی« یک 

ضرورت است

دستیار و مشاور فرمانده کل قوا با بیان اینکه شعار »وفاق ملی« که دولت انتخاب کرده، 
یک ضرورت اســت، گفت: ما به نیروهای مسلح وفاداریم، به ملت، به آرمان هایمان و 
به ولی فقیه مان وفاداریم و حامی دولت مان هم هستیم و باید حمایتش کنیم تا کارها 
را جلو ببرد.به گزارش ایســنا، سرلشــکر سیدیحیی صفوی در »همایش ملی اقتصاد 
دفاع« با بیان اینکه امنیت نظامی یکی از اساسی ترین و اصلی ترین نیازهای یک ملت 
و یک کشــور اســت، اظهار کرد: بدون آن مردم در کار و زندگی و اجتماعی احساس 
امنیت نمی کنند. مســئولیت و نقش مهمی که در حوزه های علمی اقتصادی و کلیه 
فعالیت های کشور باید دنبال شود در بخش امنیت نظامی نتیجه خواهد داد.وی افزود: 
بدون امنیت و مخصوصاً بدون تقویت بنیه دفاعی و امنیتی کشــور و بدون قدرتی که 
بتوان از کشــور، نظام سیاسی، هویت ملی، فرهنگ و ارزش ها دفاع کرد، و بدون ایران 
قوی و قدرتمنــد، کارها پیش نمی رود. این قدرت البته فقط قدرت نظامی نیســت، 
رضایت مردم از حکومت، همبستگی و انسجام ملی و همین شعار خوب »وفاق ملی« 
که دولت انتخاب کرده واقعا یک ضرورت اســت. پیوستگی ملت و دولت و پیوستگی 
گروه های سیاسی و فهم مشــترک از فرصت ها و تهدیدات اساس انجام کارهای خوب 
است.دستیار و مشــاور فرمانده کل قوا با بیان اینکه حوزه های نمایندگی ولی فقیه و 
نیروهای مسلح، از پاکدست ها هستند، تصریح کرد: تفکر آنان درست است و نیروهای 
مسلح دارای اندیشه، تفکر و اخلاق و رفتار کارآمدی هستند. من به عنوان یک پاسدار 
افتخار می کنم در نیروهای مسلح هستم و به عنوان یک سرباز وطن، یک سرباز کشور و 
سرباز ولایت فقیه این قول را می دهیم تا آخر وفادار به ملت مان باشیم، وفادار به کشور 
عزیزمان و وفادار به شهیدان باشیم.سرلشکر صفوی ادامه داد: ما به پشت سرمان نگاه 
می کنیم و وضعیت حاضرمان را هم می بینیم و به آینده نیز نگاه داریم؛ ما به نیروهای 
مسلح وفاداریم، به ملت، به آرمان هایمان و به ولی فقیه مان وفاداریم و حامی دولت مان 

هم هستیم؛ همین دولتی که آمده را باید حمایت کنیم تا کارها را جلو ببرد.

در نامه ای به رئیس بانک مرکزی

رئیس کمیسیون عمران: افزایش وام 
نهضت ملی مسکن لازم الاجراست

رئیس کمیسیون عمران مجلس در مکاتبه ای با رئیس بانک مرکزی بر لازم الاجرا بودن مصوبه 
افزایش وام نهضت ملی مسکن تاکید کرد.به گزارش ایسنا، متن نامه محمدرضا رضایی کوچی 
به فرزین به شرح زیر است:»جناب آقای دکتر فرزین رئیس کل محترم بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایــران سلام علیکم با احترام همانگونه که مســتحضرید انجام وظیفه دولت در قانون 
اســاسی برای تأمین مسکن مورد نیاز جامعه و افزایش عرضه مسکن برای بهبود شاخص های 
مربوط در برنامه پیشرفت هفتم و تولید سالانه یک میلیون واحد مسکونی موضوع قانون جهش 
تولید مســکن، مســتلزم هم افزایی مراجع دولتی ذیربط به ویژه دو نهاد شورای عالی مسکن 
سیاســتگذار بخش مسکن و هیأت عالی بانک مرکزی سیاستگذار پولی و اعتباری می باشد. با 
توجه به افزایش هزینه تمام شــده ی تولید مسکن متأثر از تورم سالانه شورای عالی مسکن، 
مبلغ وام بانکی مورد نیاز ســاخت مسکن شهری را ۸۰۰ میلیون تومان تعیین نموده است که 
در ســقف ۲۰% تسهیلات بانکی موضوع ماده )۴( قانون جهش تولید مسکن لازم الاجراست و 
انتظار است بانک مرکزی و هیأت عالی بانک مرکزی در تعیین و اعلام مدت و اقساط پرداخت 
وام مصوب جدید و با لحاظ قدرت خرید جامعه بویژه افشار آسیب پذیر و نیازمند بهره مندی 
از روش هایی مانند بازپرداخت پلکانی، تسریع نماید. با شرح فوق مستدعی است با قید فوریت 

دستور فرمایید اقدام لازم معمول و نتیجه به این کمیسیون اعلام

رئیــس جمهور گفت : ما به منظور اجــرای عدالت و جلوگیری از تضییع حقوق افراد ناگزیر 
به ایجاد یک نظام ارزشیابی هســتیم که بر اســاس آن مبنای عــزل و نصب ها، تخصص و 
تعهد باشــد، نه رابطه و ســلیقه شــخصی. به گزارش خبرگزاری مهر، جلسه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی عصر امروز سه شــنبه به ریاســت دکتر مسعود پزشکیان برگزار شد. رئیس 
جمهور در این جلســه با اشــاره به اهمیت نقش و جایگاه فرهنگستان ها در حفظ و ارتقای 
فرهنــگ و دانش ملی، بر ضرورت بهره گیــری از ظرفیت این نهادهای علمی و فرهنگی در 
تصمیم ســازی و تصمیم گیری در کشور تأکید کرد و اظهار داشت: امروز به رغم برخورداری 
از چهره های برجســته و ممتاز علمی در فرهنگســتان ها، به دلیل عدم وجود ساز و کاری 
مشــخص برای نقش آفرینی آنها در تصمیم سازی های کلان و قانون گذاری ها در بخش های 
مختلف، نتوانســته ایم از این ظرفیت بهره مناســب بگیریم. پزشــکیان در ادامه با تاکید بر 
ضرورت تغییر نقش فرهنگســتان ها در راســتای ورود به عرصه تصمیم ســازی برای آینده 
کشور، خواستار ارتقا و تقویت ارتباط نظام مند میان دولت و این نهادهای علمی و فرهنگی 

شــد و افزود: برای تغییر نقش واقعی فرهنگستان ها لازم است ساز و کاری جهت ارتقای و 
تقویت ارتباط این نهادها با بخش های تصمیم ســاز به ویژه بخش قانونگذاری ایجاد شــود. 
رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنان خود در این جلسه در مورد مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی مبنی بر تشکیل سازمان ملی سنجش و نظام آموزش کشور زیر نظر رئیس 
جمهــور، تصریح کرد: چنیــن مصوبه ای از نظر مبنا و اســتنادات علمی ضعیف و به لحاظ 
ساختاری دارای اشــکالات متعدد است و نیاز به بازنگری و بررسی مجدد دارد، چرا که در 
هیچ کشوری سنجش و ارزشیابی دانشجویان زیر نظر رئیس جمهور نیست و از سوی دیگر 
چنین مصوبه ای علاوه بر ســلب اختیار دانشــگاه ها در پذیرش دانشجو، نقش وزارت علوم 
در این زمینه را نیز تحت الشــعاع قرار خواهد داد. پزشــکیان در ادامه همچنین بخش قابل 
توجهی از مشــکلات نظام اداری و اجرایی کشــور را ناشی از فقدان نظام ارزشیابی نیروی 
انسانی دانست و گفت : ما به منظور اجرای عدالت و جلوگیری از تضییع حقوق افراد ناگزیر 
به ایجاد یک نظام ارزشیابی هستیم که بر اساس آن مبنای عزل و نصب ها، تخصص و تعهد 

باشــد، نه رابطه و سلیقه شخصی، به نحوی که حتی یک رئیس جمهور هم نتواند فردی را 
به ناحق بالا ببرد یا به ناحق پایین بکشــد. در جلســه امروز شورای عالی انقلاب فرهنگی 
علاوه بر تصویب اســتفاده از ظرفیت فرهنگســتان ها در حکمرانی، بنــا بر تأکید رئیس 
جمهور، اعضای فرهنگســتان علوم پزشــکی نیز از ۵۰ نفر به ۹۰ نفر افزایش یافتند. در 
این جلســه با رأی اعضای شــورای عالی انقلاب فرهنگی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به 
عنوان رئیس شــورای هنر انتخاب و اعضای حقیقی این شورا نیز انتخاب شدند. همچنین 
اعضای شــورای حوزوی شــورای عالی انقلاب فرهنگی با رأی اعضای شورای عالی انقلاب 
فرهنگی برگزیده شــدند که ۳ نفــر از آنان از بانوان فعال حوزه های علمیه هســتند. در 
جلســه امروز همچنین با پیشــنهاد رئیس جمهور مقرر شد موضوع ساختار سازمان ملی 
ســنجش در ذیل کارگروهی با حضور وزاری علوم، بهداشــت و آموزش و پرورش، رئیس 
ســازمان امور اســتخدامی و برخی از اعضای حقیقی شــورای عالی انقلاب فرهنگی مورد 

بازنگری قرار گیرد.

معــاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: عزم جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه، بر 
توســعه روابط در بالاترین سطح استوار است.به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف در دیدار 
»ســرگئی تسیویلیف« وزیــر انرژی و رئیس طرف روسی کمیسیون مشــترک همکاری 
اقتصادی دو کشــور، با اشــاره به اینکه  ظرفیت های زیادی برای گســترش هرچه بیشتر 
روابط دو کشور در زمینه اقتصادی وجود دارد، بهره برداری از این ظرفیت ها برای افزایش 
حجــم مبادلات تجاری و اقتصادی ایران و  روسیه را، مهم برشــمرد و در این راســتا بر 
اجرای توافقات حاصله در روابط دو کشور تاکید کرد.معاون اول رئیس جمهور با اشاره به 
اهمیت رایزنی های مســتمر دو کشور به ویژه در شــرایط کنونی منطقه و جهان، تصریح 
کرد: دیدارهای مقامات عالی ایران و روسیه، نشــانگر اراده دو کشــور برای ارتقای سطح 

روابط اســت.عارف تصریح کرد: جمهــوری اسلامی ایران، همکاری دراز مدت و 
همــه جانبه با روسیه را حائز اهمیت می داند.»ســرگئی تسیویلیف« وزیر انرژی 
و رئیس طرف روسی کمیسیون مشــترک همــکاری اقتصادی، نیز در این دیدار 
با اشــاره به اهمیت توسعه روابط دو کشــور در زمینه های مختلف اقتصادی، به 
تشــریح برخی از ایــن زمینه ها پرداخت و تاکید نمــود دیدارهای مقامات عالی 
دو کشــور، موجب تســهیل و تعمیــق این روابط می شــود.وزیر انرژی روسیه، 
فعالیــت کمیسیــون مشــترک اقتصادی دو کشــور را حائز اهمیت برشــمرد و 
گــزارشی از اقدامات انجام شــده در چارچوب این کمیسیــون را به معاون اول 

کرد. ارائه  جمهور  رئیس 

نشست هم اندیشی امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش با دانشجویان دوره ۳۵ دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش برگزار شد.به 
گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ارتش، دومین نشست هم اندیشی امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش جمهوری 
اسلامی ایران با دانشجویان مقطع کارشناسی ارشد دوره ۳۵ مدیریت دفاعی دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش )دافوس( برگزار شد.در این نشست 
که با حضور امیر سرتیپ ولیوند، فرمانده دافوس ارتش در تالار همایش شهید سرلشکر فلاحی این دانشگاه برگزار شد؛ دانشجویان حاضر در 

نشست ضمن بیان دیدگاه ها و راهکارهای مد نظر، سوالات خود را با فرمانده کل ارتش مطرح و پاسخ های لازم را دریافت کردند.امیر سرلشکر موسوی نیز در این نشست با استقبال از دیدگاه های 
مطرح شده، ضمن تبیین اهداف و راهبردهای ارتش در حوزه های گوناگون، در مورد موضوعات مطرح شده از سوی دانشجویان از جمله ماموریت جدید نیروی زمینی ارتش در حوزه مرزبانی، 
اهمیت شایسته سالاری در واگذاری مشاغل و مسئولیت ها، طرح حکمت بنیاد تعاون آجا و اقدامات ارتش در توسعه و یکسان سازی خدمات و تسهیلات به کارکنان و خانواده های سرافراز 
ارتش جمهوری اسلامی ایران با دانشجویان به تبادل نظر و گفت وگو پرداخت. در پایان این نشست، امیر سرلشکر موسوی از سرهنگ بازنشسته زرهی بهزاد رفیعی، از چهره های پیشکسوت 

ارتش و از اساتید پیشکسوت دافوس با اهدای لوح یادبود تجلیل کرد.

سخنگوی دولت با اشاره به اینکه »ظریف« سرمایه ارزشمندی برای کشور و دولت است، گفت: لایحه اصلاح قانون نحوه 
انتصاب اشخاص برای یک فرد نیست.به گزارش خبرگزاری مهر، فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه وجود 
»محمدجواد ظریف« به عنوان یک شخصیت کارکشته در حوزه بین الملل و سیاست خارجی، ظرفیت ارزشمندی برای کشور 
و دولت است، گفت: قانون نحوه انتصاب اشخاص در مشاغل حساس ترور سرمایه های ملی است.تصمیم گیری ها در خصوص 
موضوعات مهم و حساس کشور بدون هماهنگی و تأیید رهبر انقلاب انجام نمی شود. این توهین به رهبر معظم انقلاب است 
که تصور کنیم فردی تصمیم مهمی در کشور را با نظر شخصی اجرا کرده است. خیر، این فرد پیگیر منویات رهبر انقلاب 

بوده است.

مهاجرانی: لایحه اصلاح قانون نحوه انتصاب اشخاص 
برای یک فرد نیست

نشست هم اندیشی فرمانده کل ارتش با دانشجویان 
دوره ۳۵ دافوس برگزار شد

پزشکیان:مبنای عزل ونصب ها تخصص و تعهد باشد نه رابطه و سلیقه شخصی

عارف: عزم ایران و روسیه بر توســعه روابط در بالاترین سطح استوار است
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گزیده خبرگزیده خبر ناردانه های دُردانه
ایسنا/لرستان شرایط اقلیمی مناسب لرستان را جزو نقاط مستعد 
کشور در تولید و توسعه باغات انار قرار داده و این محصول استان 
به دلیل بازارپســندی، تنوع زیاد و کیفیت آن در کشور کم نظیر 
اســت.در نقاشی »هفت سین« کمال الملک و ســفره ای که این 
نقاش برجســته ایرانی ترسیم کرده آنچه سال هاست که جلوه گر 
می شود جایگاه ویژه میوه »انار« در کنار دیگر المان های نوروزی 
اســت.»انار« که این روزها یکی از ســمبل های مهم به حســاب 
می آید، یک میوه معمولی نیســت و در بسیاری از مراســم های 
ایرانی ها نقش پررنگی داشــته و در فرهنگ هــای مختلف، نماد 
فراوانی، برکت و جاودانگی اســت.همچنین انار در فرهنگ ایرانی 
به شکل عام و در هورامان و کردستان به صورت خاص، مهم ترین 
میوه زمینی محســوب شده و به تدریج شکل مقدس یافته است. 
مردم ایلات، عشــایر و روستاهای کرمان هم چوب انار را برکت زا 
می پندارند و از آن چوب مشک زنی می سازند.ناردانه های دُردانه ای

در نظریه های نمادشــناسی و اســطوره شــناسی، انار به سبب 
دانه های متعددش پیش از هر چیز، نماد باروری و تکثیر نســل و 
حاصل خیزی و وفور نعمت اســت. این میوه در آیین زرتشت هم 
مقدس بود و زرتشــتیان  در مناســک خود از آن بهره می بردند.

در یونان باســتان هم انار نشــانه برکت و مقدس تلقی می شود 
چنانچه گفته شــده، آفرودیته، رب النوع عشــق، درخت انار را با 
دست خود در جزیره قبرس کاشت.لرستان ظرفیت های بسیاری 
برای توسعه بخش کشاورزی داشته و یکی از ظرفیت های متماز 
و قابل توجه این بخش باغ های انار اســتان اســت و در این بین 
لرســتان با برخورداری از نعمت آب و حاصلخیزی خاک، یکی از 
استان های مطرح در تولید انار با کیفیت کشور محسوب می شود.

نکته مهم این اســت که اقتصاد لرستان بر پایه کشاورزی بوده و 
شــرایط اقلیمی مناسب آن را جزو نقاط مستعد کشور در توسعه 
باغات انار قرار داده که با ســرمایه گذاری بخش خصوصی و حتی 
دولتی در ایــن بخش می توان زمینه اشــتغال پایدار را فراهم و 
کمک قابل توجهی به توسعه اســتان کرد.پایانه فروش ثابت انار 
در لرســتان ایجاد شــوددر خصوص انار لرســتان علی آدینه وند 
باغدار لرستانی و یکی از تولیدکنندگان این محصول در استان به 
خبرنگار ایسنا می گوید: انارهای تولید شده در لرستان مخصوصا 
کوهدشت بسیار با کیفیت بوده و قابلیت صادر شدن نیز دارد.وی 
ادامه داد: وزن و اندازه ی میوه، ضخامت پوســت، شکل میوه، تاج 
میوه، رنگ پوســت، رنگ دانه، طعم، انــدازه  دانه، نرم دانگی و ... 
ویژگی بارز انار لرســتان بوده که آن را از نسبت به انارهای دیگر 
استان ها متمایز می کند.آدینه وند تصریح کرد: درشتی میوه، رنگ 
پوســت قرمز، دانه ی قرمز، پوســت کلفت، تاج کوتاه و نیمه باز، 
مقاوم به کرم گلوگاه، قند میوه و... باعث برتری انار استان نسبت 
به سایر ارقام در کشور شده اســت.ناردانه های دُردانه ای وی که 
خود دانش آموخته رشــته باغبانی نیز اســت، در خصوص فروش 
محصول انار لرســتان و اینکه تا چه حد می تواند به اقتصاد مردم 
استان کمک کند، افزود: یکی از مشکلاتی که ما داریم این است 
که بازار و پایانه فروش ثابتی ما در استان نداریم و این زیرساخت 
باید ایجاد شــود.این باغدار نبود برنــد را از دیگر موانع فروش و 
صادرات این محصول با کیفیت لرســتان برشمرد و با بیان اینکه 
فروش انار استان با نام سایر نقاط کشور انجام می شود، بیان کرد: 
این محصول خاصه در کوهدشــت از نظــر کیفیت و طعم زبانزد 
عام و خاص اســت ولی برخی چالش ها نظیــر آفت کرم گلوگاه، 
آفتاب ســوختگی، دانه ســفیدی و ... نیز وجــود دارد که برخی 
مواقع تولید را تحت تاثیر قرار می دهد.سیدعماد شاهرخی رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی لرستان نیز می گوید: محصول انار استان 
دارای ظرفیت های خوبی برای صادرات در بازارهای جهانی است

وی گفت: یکی از مهمترین ابزارهای توسعه اقتصادی در کشورها، 
صادرات محصولات کشــاورزی اســت که می توانــد درآمد قابل 
توجهی را برای تولیدکنندگان و کشور به ارمغان آورد. شاهرخی 
با بیان اینکه در حال حاضر کل سطح باغ های انار استان لرستان 
۳۵۰۰ هکتار اســت، اظهار کرد: از این میــزان ۲۲۰۰ هکتار در 
شهرستان کوهدشت بوده که ۱۲۰۰ هکتار آن به صورت یکجا و 
متمرکــز در منطقه زیرتنگه سیاب وجود دارد. تولید بیش از ۷۵ 
هزار تن انار در لرســتان وی اضافه کرد: متوسط عملکرد انار در 
باغ های استان لرستان ۲۵ تن درهکتار است که در منطقه سیاب 
متوســط عملکرد به ۳۵ تن درهکتار می رســد. شاهرخی با بیان 
اینکه باغداران نمونه لرســتان ۱۲۵ تن در هکتار نیز برداشــت 
کرده اند، افزود: تولید انار در باغات استان به بیش از ۷۵ هزار تن 

در هر ســال می رسد. رئیس ســازمان جهاد کشاورزی لرستان با 
بیان اینکه میزان باغ های اســتان ۱۴ درصد افزایش یافته  است، 
گفت: ســطح باغ های انار در لرســتان ۱۱ درصد و در زیر تنگ 
سیاب ۱۵ درصد افزایش یافته  است. ناردانه های دُردانه ای یکی از 
موضوعاتی که همیشــه مورد دغدغه کشــاورزان لرســتان بوده 
صنایــع تبدیلی و تکمیلی و فراوری محصولات تولیدی اســتان 
است که شاهرخی در این باره گفت: راه اندازی صنایع تبدیلی یک 
ضرورت بوده که در این راستا ۱۲ واحد صنایع تبدیلی لرستان به 
بهره برداری رسیده  است. این مسئول با بیان اینکه انارستان های 
لرســتان با توســعه صنایع تکمیلی از رونق بیشــتری برخوردار 
می شوند، گفت: انار یکی از ظرفیت های مناسب جهت صادرات به 
بازارهای جهانی اســت که با توســعه صنایع تبدیلی و تکمیلی و 
برندسازی این محصول می توان به اقتصاد و اشتغال استان کمک 
شــود. صادرات انار به عنوان یکی از ســتون های اصلی توســعه 
اقتصادی لرســتان که ۵ درصد تولید این محصول را در کشور به 
خــود اختصاص داده نقــشی حیاتی در افزایــش درآمد و ایجاد 
اشــتغال داشته و می تواند فرصتی بی نظیر برای تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان باشد ولی نکته ای که بسیار مهم بوده این است که 
آیا شــرایط صادرات آن در استان فراهم است یا نه؟برای صادرات 
انار اتحادیه منسجم و هدفمند این محصول تشکیل شود در این 
خصوص داریوش احمدی کارشناس مسائل اقتصادی در گفت وگو 
با ایسنا با بیان اینکه بسته بندی نقش بسزایی در تقویت صادرات 
محصولات کشاورزی داشــته و باید به این مقوله اهمیت زیادی 
داده شــود، گفت: برای صادرات انار استان در وهله اول اتحادیه 
منسجم و هدفمند این محصول تشکیل شود که با راه اندازی آن 
بسیاری از مشکلات تولید، بازار فروش، صادرات و صنایع تبدیلی 
رفع می شود. وی اظهار کرد: تشکیل اتحادیه باغداران انار لرستان 
توســعۀ صنایع فراوری خانگی را به دنبال داشــته و این اتحادیه 
محصولات را با شناســایی بازارهای صادراتی با یک برند مشخص 
صــادر می کند. احمدی با بیان اینکه مشــکل اســاسی در بحث 
صادرات لرستان نبود شناسایی بازار مناسب است، بیان کرد: هیچ 
صادر کننده ای در حوزه انار اســتان  به صورت ادامه دار نتوانسته 
کار صادرات انجام دهد که بیشــتر به تحریم، نوســانات ارزی و 
مشــکلات اقتصادی بــر می گــردد. ناردانه های دُردانــه ای این 

کارشــناس به نبود صادرکننده حرفه ای در حوزه انار استان را از 
دیگر مشکلات برشمرد و گفت: تولید محصول سالم آبروی استان 
بــوده و اگر محصول ســالم روانــه بازارهای خارجی شــد قطعا 
خریــداران خارجی مشــتری دائمی و خریدار مســتمر محصول 
خواهنــد بود. احمدی تاکید کرد: ذائقــه بازارهای جهانی باید به 
تولیدکنندگان انار منتقل شود تا بازارهای جهانی این محصول را 
از دست ندهیم. وی یادآور شد: تولیدکننده و صادرکنندگان انار 
در لرســتان باید در کنار هم باشــندو باید با هم افزایی نسبت به 
تولید محصول ســالم و فراهم کردن بستر صادراتی کمک کنند. 
این کارشــناس گفت: باید با توســعه صنایــع تبدیلی محصول 
تولیــدی را فرآوری کرد و در بازارهــای جهانی عرضه کرد. برای 
صادرات انار زیرساخت های ابتدایی آماده شود منصور مرادی یکی 
از صادرکنندگان و فعالان اقتصادی لرســتان نیز در این خصوص 
معتقد اســت برای صادرات محصولاتی همچون انار استان، ابتدا 
باید زیرســاخت های ابتدایی آماده شود. وی در گفت وگو با ایسنا 
افــزود: با توجه به تجربــه ای که در زمینه صادرات داشــته ایم، 
پیشنهاد می شــود جهاد کشاورزی خیلی قوی تر در زمینه ترویج 
این محصول ورود کند و با توجه به پتانسیلی که انار در اســتان 
دارد در بحث کود، ســموم و پسماندهای آن کار کند که احتمال 
پسماند کمتر شــود. نایب رئیس اتحادیه صادرکنندگان لرستان 
بیان کرد: مورد بعدی که حائز اهمیت اســت ایجاد اتحادیه ای در 
منطقه تنگ سیاب با حضور کشــاورزان تحصیل کرده و پیشرو در 
این زمینه، و برنامه ریزی و تنظیم ســند راهبردی توســط جهاد 
کشــاورزی و اتاق بازرگانی و ســازمان صمت بوده که کشاورزان 
براســاس این سند عمل کنند و در نهایت به صادرات برسند. این 
فعال اقتصادی تصریح کرد: هم اکنون در اتاق بازرگانی لرســتان 
اتحادیه ای با عنوان صادرکنندگان تشکیل شده که در حال برنامه 
ریزی هســتیم در صورتی که اتحادیه هــای محلی در بخش های 
صنعت، کشــاورزی و صنایع دستی  داشته باشــند زیرمجموعه 
اتحادیــه صادرات قرار گیرند. ناردانه های دُردانه ای وی ادامه داد: 
در ایــن مرحلــه شــرکت های مدیریــت صــادرات و اتحادیه 
صادرکننــدگان وظیفــه دارند محصــول را معــرفی، تبلیغات و  
بازارســازی، فروش و بازار هدف را مشــخص کنند؛ اگر این سه 
مقطــع کنار هم قــرار نگیرنــد، حلقه نهــایی یعــنی اتحادیه 

صادرکنندگان، تجار صادرکننده، بازار هدف یا هدف گذاری برای 
بازاریابی جدید انجام نمی شود؛ درصورتی که این سه مرحله انجام 
شود طی یکی دو ســال آینده می توانیم مانند گذشته تبدیل به 
یک قطب صادراتی انار تبدیل شــویم. مرادی اظهار کرد: برخی 
استان ها مانند کردستان جشنواره انار برگزار کرده اند در صورتی 
که این استان به اندازه لرستان تولید انار ندارد؛ ما برای اولین بار 
جشــنواره انار را برگــزار کردیم، برگزاری جشــنواره های محلی 
می تواند در معرفی مناطق گردشگری هم مفید باشد. وی با بیان 
اینکه باید زیرســاخت های ابتدایی آماده شــود تــا بعد به فکر 
صادرات باشیم، افزود: در آمار صادرات، انار لرستان دیده نمی شود 
چون انار ســاوه و مهریز  بازار این محصول را در اختیار گرفته اند. 
زنجیره های ارزش انار لرســتان تکمیل شــود سیروس ابراهیمی 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری لرستان نیز با اشاره به 
ضرورت توســعه صادرات انار استان گفت: جشنواره ها در معرفی 
ظرفیت ها و داشته های اســتان بسیار موثرند. وی در گفت وگو با 
ایســنا ادامه داد: انار یکی از با ارزش ترین میوه های ســردرختی 
استان لرستان و شهرســتان کوهدشت است که ارزش اقتصادی 
فــراوانی دارد و در صورتی که زنجیره های ارزش آن تکمیل و به 
محصولات مختلفی تبدیل شود، حتما دارای ارزش افزوده بالایی 
خواهد بود. معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری لرستان 
اظهار کرد: در اســتان لرستان و خصوصا شهرستان کوهدشت به 
طول حدود ۸۰ کیلومتر در حوزه رود سیمره مستعد غرس باغات 
انار است. وی افزود: در منطقه درب گنبد تپه ماهورهایی هستند 
که ارزش کشــاورزی و زراعی آنچنانی ندارند، اما برای توســعه 
باغات انار مناسب بوده و می توانند جهشی را در اقتصاد کشاورزی 
اســتان ایفا کنند. ناردانه های دُردانه ای ابراهیمی یادآور شد: اگر 
مجموعه باغات لرســتان و شهرستان کوهدشت مراقبت شده و با 
روش هــای علمی آب و مواد غــذایی کافی تغذیه شــود، حتما 
می تواند تناژ بالاتری انار داشــته و از طرفی به کیفیت این میوه 
اضافه شود. او ادامه داد: مهم ترین نکته این است که انار محصولی 
نیســت که در همه کشــورها بتواند عمل آوری داشته و تنها در 
برخی از کشــورهای دنیا انار تولید می شود و به همین دلیل این 
محصول می تواند بعنوان محصولی که ارزش صادراتی داشته و به 
اقتصاد اســتان کمک کند شناخته می شود، اما واقعیت این است 
تا زمانی که این اتفاقات رخ دهد راه درازی در پیش داریم. معاون 
هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار لرســتان اظهار کرد: هر سال 
وضعیت اقتصادی منطقه بهتر و محصولات بیشــتری برداشــت 
می شــود، همچنین آفــاتی مانند کــرم گلوگاه که کشــنده و 
اذیت کننده بود و سال های قبل وجود داشت امروزه به ندرت پیدا 
می شــود. وی اظهار کرد: دانش کشاورزان و مروجین ما بالا رفته 
و باید به مرور زمان از نظر توسعه کمی و کیفیت بخشیدن و هم 
فرآوری تبدیل به زنجیره ارزش و هم نگاه جدی به صادرات محور 
بودن این محصول را داشــته باشیم تا بتواند نقش خودش را در 
اقتصاد اســتان ایفا کند. ارزش اقتصادی انار لرستان، ۲ هزار 
و ۳۰۰ میلیــارد تومــان اســت ابراهیــمی بــا بیــان اینکه 
انارســتان های زیرتنگ سیاب، جهش بسیار محســوسی در 
زندگی اهالی منطقه ایجاد کرده است، یادآور شد: حدود ۷۰ 
هزار تن برداشــت انار اســتان لرســتان بوده و  نزدیک به ۲ 
هــزار و ۳۰۰ میلیارد تومان هــم ارزش اقتصادی این میزان 
دارد. وی در ادامــه با بیــان اینکه برگزاری جشــنواره ها در 
معــرفی ظرفیت ها و داشــته هایی مانند انار لرســتان بسیار 
موثرند، افــزود: بسیاری از مــردم علاقمندنــد که در فصل 
برداشــت انار، از باغات دیدن و خرید کنند و همین در رونق 
منطقه ارزشمند است؛ همین الان اکثر خودروهای عبوری از 
زیرتنگ سیاب، با پلاک های غیر از اســتان لرســتان هستند. 
ابراهیمی با بیان اینکه با جشــنواره انار می توانیم گردشگری 
پایدار را در لرســتان ایجاد کنیم، گفت: ظرفیت های اســتان 
بسیــار زیــاد بوده و چشــم انــداز آن نیــز امیدوارکننده و 
امیدبخش اســت. ناردانه هــای دُردانه ای به گزارش ایســنا، 
اســتفاده از تجربیــات جهانی، مشــخص کــردن جغرافیای 
خــاص، برطرف کردن نقــاط ضعف و تقویــت نقاط قوت در 
حوزه صــادرات و ارائه راهکارهای تخصصی بــرای مبارزه با 
آفات انار لرســتان می تواند به افزایش درآمدهای ارزی کشور 
و حتی لرســتان کمک کــرده و با ایجاد اشــتغال و کاهش 

بیکاری، تاثیرات مثبتی بر اقتصاد و جامعه خواهد داشــت.

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی:

بلیت هواپیما تا پایان سال گران 
نمی شود

دبیــر انجمن شــرکت های هواپیمایی گفــت: بلیت هواپیما تا پایان ســال به دلیل نرخ 
ســوخت افزایشی نخواهد داشت. مقصود اسعدی ســامانی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
آنچه مبنی بر افزایش قیمت بلیت هواپیما مطرح شــده است، گفت: هیچ افزایش قیمتی 
ناشی از افزایش نرخ ســوخت تا پایان ســال در بلیت هواپیما نخواهیم داشــت و خبر 
افزایش قیمت را تکذیب می کنیم. وی افزود: نرخ ســوخت شــرکت پخش فرآورده های 
نفتی به شــرکت های هواپیمایی ۶۰۰ تومان محاســبه می شــود، اما بر اساس تصمیم 
دولت که در لایحه بودجه نیز لحاظ شــده، از ســال آینده نرخ ســوخت به ۳۰ درصد 
نرخ درب پالایشــگاه افزایش خواهد یافت؛ بنابراین اگر مجلس آن را تصویب کند ممکن 
اســت سال آینده بسته به نرخ ســوخت، قیمت ها افزایش یابد. دبیر انجمن شرکت های 
هواپیمــایی تصریح کرد: این افزایش قیمت نیز نهایتــا ۱۰ تا ۱۵ درصد خواهد بود. وی 
درپاســخ به سوال دیگری مبنی بر تحریم شرکت هواپیمایی هما نیز گفت: قبل از اینکه 
اتحادیه اروپا تحریم هایی را علیه چند شــرکت هواپیمایی ایران وضع کند انگلستان به 
طــور جداگانه ایران ایر را برخلاف موازیــن بین المللی تحریم کرده و گفته بود که اعمال 
تحریم ها یکســال دیگر انجام می شــود. در حقیقت چون انگلستان از اتحادیه اروپا جدا 
شــده می خواســت در موعد مقرر خود اقــدام کند اما با تحریم اتحادیــه اروپا، انگلیس 
هــم تحریم های خود را در مــورد ایران ایر زودتر از موعد اعلام شــده قبلی اجرایی کرد

رئیس سازمان بورس به ایسنا اعلام کرد

هیچ منع قانونی برای عرضه خودرو 
در بورس کالا وجود ندارد

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در رابطه با عرضه خودرو در بورس کالا، هیچ 
ممانعت قانونی وجود ندارد و منتظر اراده عرضه کننده هستیم.به گزارش ایسنا، در حالی 
که از ماه های اخیر موضوع عرضه خودرو در بورس کالا به یکی از اخبار مهم برای بسیاری 
از کسانی که هم در بازار سرمایه و هم در صنعت خودرو فعالیت دارند، تبدیل شده است. 
به نظر می رســد، این روزها در مراحل گذار بــرای اعلام رای نهایی درباره عرضه یا عدم 
عرضــه خودرو در بورس کالا باشیم.چند ضلعی عرضه خودرو در بورس کالادر یک طرف 
این موضوع، بازار ســرمایه و سازمان بورس قرار دارد و در طرف دیگر آن وزارت صمت و 
بخش های زیر مجموعه مربوط به صنعت خودرو قرار گرفته اند. وزارت صمت معتقد است 
که در هیچ جای دنیا خودرو در بورس عرضه نمی شود. با این حال، بسیاری در طرف دیگر 
معتقدند که سیســتم فعلی عرضه خودرو در کشور ناکارآمد است و برای ایجاد تعادل در 
میان عرضه و تقاضاهای واقعی نیازمند برخی اصلاحات در روش عرضه خودرو هســتیم.

برای مثال ظهوریان - عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، چندی پیش در 
رابطه با نوع سیستم عرضه خودرو در کشور گفت: در آخرین ثبت نام برای پیش فروش 
خودرو نزدیک به ســه میلیون نفر ثبت نام کردند، حال این که به طور واقعی سه میلیون 
تقاضا در بازار خودرو نداریم؛ این اتفاق نشان می دهد بخش زیادی از این تقاضا، کاذب و 
ناشی از فاصله قیمتی بین قیمت عرضه و نرخ بازار آزاد است که نتیجه این تقاضای کاذب، 
ایجاد اثرات منفی در بازار می شــود. در مجموع طرفــداران عرضه خودرو در بورس کالا 
اعتقاد دارند که این سیستم عرضه به دلیل ویژگی خاص خود می توانند به شفاف تر شدن 
فضای بازار خودرو کمک کند.همچنین در هفته های اخیر نیز، عبدالناصر همتی - سکاندار 
وزارت اقتصــاد در رابطه با موضوع عرضه خودرو در بورس کالا گفت: بحث عرضه خودرو 
در بورس کالا، نیازمند هماهنگی بین وزارت صمت، سازمان بورس و شورای رقابت است 
و اگر نهایی شــود ما نیز در وزارت اقتصاد موافق این اقدام هستیم.هیچ منع قانونی برای 
عرضه خودرو در بورس کالا وجود ندارددر این رابطه حجت اله صیدی - رئیس ســازمان 
بورس و اوراق بهادار - در پاسخ به سوال خبرنگار ایسنا مبنی بر اینکه آیا ممانعت قانونی 
در رابطه با عرضه خودرو در بورس کالا وجود دارد یا خیز، گفت: در رابطه با عرضه خودرو 
در بــورس کالا هیچ گونه منع قانونی وجود ندارد و تمامی زمینه های عرضه و سیســتم 
»مچینگ« یا تطابق خریدار و فروشــنده نیز در بورس کالا فراهم شــده اســت و فقط 
منتظر اراده عرضه کننده هستیم. وی اظهار کرد: ماهیت بورس کالا برای افزایش رقابت 
اســت، خودرو نیز مانند بسیاری از محصولات دیگر، یک کالا است. بنابراین ما حتی باید 
در رابطه با عرضه محصولات و کالاها در بورس کالا نیز، حمایت و همراهی لازم داشــته 
باشیم و در آخرین جلســه ای که با حضور ریاســت جمهوری برگزار شد، موضوع عرضه 
خودرو در بورس کالا مجددا مطرح شد و رییس جمهور نیز از این موضوع حمایت کردند

شارژ سهمیه سوخت فقط از 
طریق سامانه هوشمند سوخت 

امکان پذیر است

مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران اعلام کرد: شارژ سهمیه 
بنزین و گازوئیل فقط از طریق سامانه هوشمند سوخت امکان پذیر است، بنابراین 
از هموطنان عزیز درخواســت می شود به شــایعات در زمینه سایر راه های شارژ 
کارت ســوخت توجه نکنند.به گزارش ایسنا، کرامت ویس کرمی در گفت وگو با 
یک برنامه رادیویی درباره پرداخت الکترونیکی بهای سوخت توصیه های مهمی را 
یادآور شد و گفت: شارژ سهمیه بنزین و گازوئیل فقط از طریق سامانه هوشمند 
ســوخت شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در ستاد امکان پذیر است 
و بر مبنای ضوابط و قوانین بالادســتی انجام می شــود.وی تأکید کرد: مردم به 
شایعات درباره سایر راه های شارژ کارت سوخت توجه نکنند چون تنها فریبکاری 
و کلاهبرداری است.مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با بیان 
اینکه از هموطنان می خواهم هنگام سوخت گیری در جایگاه ها از کارت هوشمند 
سوخت شخصی اســتفاده کنند، گفت: دو سهمیه روی کارت سوخت خودروها 
وجود دارد. چنانچه سهمیه اول با نرخ اول به پایان رسید هموطنان می توانند با 
نرخ دوم ســوخت گیری انجام دهند و به جز در موارد اضطراری از کارت سوخت 

جایگاه استفاده نکنند.

نیروی  توزیع  ایسنا/خوزستان مدیرعامل شرکت 
برق خوزستان با اشــاره به اینکه ماینرها علاوه 
بر هدررفت عظیم انرژی و فشــار بر شبکه برق، 
به محیط زیست نیز آسیب جدی وارد می کنند، 
گفت: برخــورد جدی با این پدیده در دســتور 
کار قــرار دارد. علی خــدری، امروز ۳۰ آبان در 
نشســت مشــترک با معاون انتقــال و تجارت 
خارجی شــرکت توانیر و مدیــران عامل صنعت 
برق، مسئولان دادگســتری، قوه قضائیه و سپاه 
خوزســتان، از کشــف بیش از ۸ هزار دستگاه 
ماینر غیرمجاز در اســتان خبر داد و اظهار کرد: 
هر دســتگاه ماینر برای تولیــد یک بیت کوین، 
بــه اندازه برق مصرفی یک خانوار در ۲۵ ســال 
انرژی مصرف می کند. این در حالی اســت که تا 
پایان ســال ۱۴۰۲ بیش از ۶۴۰ مرکز غیرمجاز 
اســتخراج ارز دیجیتــال در شــهرهای مختلف 
خوزســتان شناســایی و در این مراکــز، تعداد 
۷۴۰۰ دستگاه استخراج غیرمجاز رمز ارز کشف 
و ضبط شــده اســت. وی با بیان اینکه در سال 
جاری نیز ۸۱ مرکز با ۶۹۱ دســتگاه کشف شده 
اســت، افزود: تحلیل ها نشــان می دهد رشد ۹ 
درصدی مصرف برق در خوزستان تنها به دلیل 

مصرف لوازم ســرمایشی نیســت، بلکه بخش قابل توجهی از ایــن افزایش غیرمنطقی در 
حوزه اســتخراج غیرمجاز ارزهای دیجیتال رخ داده اســت. این فعالیت غیرقانونی، علاوه 
بر هدررفت عظیم انرژی و فشــار بر شــبکه برق، به محیط زیســت نیز آسیب جدی وارد 
می کنــد. خدری ادامه داد: مقدار مصرف این ۸ هزار دســتگاه ماینــر برابر با ۱۵ مگاوات 
است که به اندازه ۱۵ نیروگاه خورشیدی یک مگاواتی، سرمایه های کشور را هدر می دهد. 
بــه همین دلیــل، برخورد جدی با ایــن پدیده در دســتور کار قــرار دارد و با همکاری 
دســتگاه های قضایی و انتظامی، بیش از ۱۸۰۰ دســتگاه ماینر مجاز نیــز تا کنون امحاء 

شده اســت. افزایش پاداش برای کشف ماینرهای 
غیرمجــاز وی اضافه کرد: مبارزه با این پدیده که 
بــه دلیل تعرفه مناطق گرمسیری در خوزســتان 
برای ســودجویان منعفت بــالایی دارد، اراده ای 
جــدی می طلبد و خوشــبختانه ایــن روحیه در 
میان مســئولان قضــایی و انتظامی خوزســتان 
وجود دارد، به طــوری که در یک عملیات و تنها 
در یک روز ۹۵ دستگاه اســتخراج غیرمجاز رمز 
ارز توســط نیروی انتظامی در هندیجان کشــف 
و ضبط شــد. خدری همچنین از افزایش پاداش 
کشف ماینرهای غیرمجاز از ۲۵ میلیون تومان به 
۵۰ میلیون تومان خبــر داد و گفت: این افزایش 
پــاداش، انگیزه خوبی برای همکاری شــهروندان 
و دســتگاه های اجــرایی در کشــف و ضبط این 
دســتگاه ها خواهد بود. شرکت توزیع نیروی برق 
خوزســتان نیز تمامی پاداش هــای مرتبط را به 
صورت فوری پرداخت می کند و ظرف دو یا ســه 
روز کاری پرداخت کرده است. لزوم صدور احکام 
بازدارنــده بــرای مقابله با این مراکــز مدیرعامل 
شــرکت توزیع نیــروی برق خوزســتان بر لزوم 
صــدور احکام بازدارنده برای مقابله با اســتخراج 
غیرمجــاز ارزهای دیجیتال تاکید و خاطرنشــان 
ز رئیــس دادگســتری گرفته تا  کــرد: همکاری مجموعه دادگســتری خوزســتان ا
نتظامی  دادســتان و معاونین و ســازمان های مرتبط مانند تعزیــرات و فرماندهی ا
رد.  یــن پدیده وجود دا بله با ا خوزســتان عالی بوده اســت و عزم جدی بــرای مقا
ز همــکاری تمامی دســتگاه های اجرایی و قضایی اســتان بــرای مقابله  خــدری ا
بــا تلاش های  نی کرد و گفت:  بــا اســتخراج غیرمجاز ارزهــای دیجیتال قــدردا
ز هدررفت منابــع ملی جلوگیری کرده و به محیط زیســت  ا نیم  مشــترک، می توا

کنیم. کمک  نیز 

سخنگوی شرکت گاز استان تهران  از افزایش ۱۷ درصدی مصرف گاز در پایتخت  نسبت به مدت مشابه پارسال خبر داد.
به گزارش ایســنا، علی اصغر نوایی، با بیان اینکه حجم مصرف گاز در ۲۴ ســاعت گذشــته در استان تهران به ۸۹ میلیون 
مترمکعب رسیده اســت، تاکید کرد: این میزان نسبت به مدت مشابه پارسال ۱۷ درصد افزایش داشت.وی اظهار کرد: از 
مشــترکان شرکت گاز استان تهران تقاضا می کنم  با رعایت دمای رفاه )۱۸ تا ۲۱ درجه(، پوشیدن لباس گرم، استفاده از 
پرده های ضخیم و روشن نکردن وسایل گرمایشی در اتاق های بدون استفاده یاری رسان شرکت گاز در عبور از فصل سرد 

سال باشند.

وزیر نیرو تاکید کرد: هر دو کشــور روسیه و ایران دارای شــبکه های بزرگ الکتریکی هستند و در صورتی که این دو شبکه 
بزرگ به یکدیگر متصل شوند می توانند یک قدرت بزرگ الکتریکی در منطقه را به وجود آورند که سایر کشورها نیز می توانند 
از آن بهره مند شــوند.به گزارش ایسنا، عباس علی آبادی در حاشیه دیدار با سرگئی تیسیویلف وزیر انرژی کشور روسیه که 
عصر امروز )سه شنبه( در محل وزارت نیرو برگزار شد، گفت: این جلسه و دیدار بسیار مهم بود چرا که روسیه از همسایگان 
بزرگ ایران محســوب می شود و در میان سایر همسایگان از اهمیت ویژه ای برخوردار است.وزیر نیرو با بیان اینکه ایران در 
حوزه الکتریکی همکاری های گسترده ای را با روسیه دارد، اظهار کرد: در این جلسه به دو موضوع بسیار مهم پرداخته شد که 
شامل احداث نیروگاه سیریک و برقراری و توسعه ارتباط الکتریکی بین ایران و روسیه است.وی در توضیح بییشتر افزود: در 
خصوص نیروگاه سیریک قراردادی بین ایران و روسیه امضا شــده است و ما علاقمند هستیم این قرارداد اجرا شود و طرف 

روسی هم علاقمند است تا با همکاری شرکت های ایرانی به این مسئله بپردازد.

افزایش ۱۷ درصدی مصرف گاز در 
پایتخت

اتصال شبکه برق ایران و روسیه یک قدرت بزرگ الکتریکی را در 
منطقه ایجاد می کند

برخورد جدی در انتظار استخراج کنندگان رمزارز در خوزستان



روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران

شنبه 1 مهر 1402  7 ربیع الاول 1445  23 سپتامبر 2023

4 صفحه    سال نوزدهم    شماره  5231

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

تحریریه :44253450    روابط عمومی :44253448    فکس : 44253395   بازرگانی : 9-44253335    توزیع : 44253450   فکس : 44253234    توزیع: موسسه سخن گستر    چاپ: امید نشرو چاپ ایرانیان  

 تهران، بلوار مرزداران ، انتهای خیابان گلستان ، کوی پژوهش پلاک 13   کد شبا :2008-654     کد پستی :1463777746صاحب امتیاز : موسسه سخن گستر  مدیر مسئول : فاطمه لشکری

ایسنا/خراســان شمالی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خراسان 
شمالی گفت: در راســتای افزایش منابع تامین آب شرب در سطح 
استان از ابتدای سال تاکنون ۲۲ حلقه چاه حفر، تجهیز و وارد مدار 
بهره برداری شــد. رضا نعیمی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: در 
این مدت و در راستای افزایش تولید در منابع تامین آب،  ۱۵حلقه 
چاه حفر، ۹ حلقه چاه کف شــکنی و سه حلقه چاه نیز لایروبی شد 
و همچنین چهار دهنه چشــمه و یک رشته قنات در سطح شهرها 
و روســتاهای اســتان برای پایداری کیفی و کمی منابع، لایروبی و 
بهسازی شد. وی خاطر نشــان کرد: از ابتدای سال تاکنون احداث 
۹۲ باب مخزن ذخیره آب شرب با پیشرفت بالای ۵۰ درصد، اجرای 
بیش از ۲۸ کیلومتر عملیات اصلاح شبکه و خط انتقال آب و اجرای 
بیش از ۱۳۷ کیلومتر خط انتقال آب شرب در راستای رفع مشکل 
آب شــرب و پایداری منابع تامین در این اســتان انجام شده است. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی در ادامه بیان کرد: 
آبرسانی سیار به روستاهای این اســتان افزایش یافته است. وی با 
اشــاره به اینکه در تابستان سال گذشته، ۸۱ روستا به وسیله تانکر 
ســیار آبرسانی می شدند، گفت: اما این تعداد در حال حاضر به ۹۳ 
روســتا رسیده است. نعیمی ادامه داد: در حال حاضر آب شرب هم 
اســتانی ها از طریق ۴۲۴ حلقه چاه، ۲۰۶ دهنه چشمه و ۱۳ رشته 
قنات تامین می شــود که بخش زیادی از این منابع متاثر از کاهش 
بارندگی ها، خشــک شده و به تبع آن آبرســانی سیار نیز افزایش 

یافته است.

پــس از نقل مــکان رونالــدو و همراهانش از هتلی بــه یک مرکز 
مسکونی، هزینه ای که این ستاره پرتغالی باید به هتل محل اقامت 
موقتش پرداخت کند، مشــخص شــد. به گزارش ایسنا و به نقل از 
دیلی میل، زمانی که برنده پنــج توپ طلا به النصر نقل مکان کرد 
باعث شــد تا بســیاری از ســتارگان نیز راه او را در پیش گرفته و 
راهی لیگ عربستان شوند. رونالدو در هتل Four Seasons در ریاض 
اقامت گزید. بر اساس گزارش ها، رونالدو و تمام همراهانش از جمله 
خانواده، دوستان و تیم امنیتی را به این هتل لوکس برده بود. هزینه 
زندگی در چنیــن هتلی به صرفه نبود و رســانه ها ادعا می کردند 
رونالدو باید ماهیانه ۲۵۰۰۰۰ پوند خرج می کرد. هر چند این ستاره 
پرتغالی ســالانه ۱۷۳ میلیون پونــد از النصر دریافتی دارد و خیلی 
نگران هزینه های هتل نبود. رونالدوی ۳۸ ســاله و همراهانش برای 
اقامت دائم، زندگی در یک مجتمع انحصاری با حضور امنیتی عظیم 
و دسترســی آسان به رســتوران ها، مغازه ها و سالن های ورزشی را 
انتخاب کردند. سوپراستار پرتغالی دارای املاک بسیار زیادی است؛ 
از جملــه دو ملک در زادگاهش مادیرا، یکی در تورین، یک خانه در 
چشایر در شهر منچستر، یک خانه در ماربلا و یک ویلای ۱۷ میلیون 
پوندی در کوئینتا دا مارینها. رونالدو همچنین در ژوئیه ۲۰۱۰ یک 
عمارت بزرگ را در مادرید به قیمت پنج میلیون پوند خریداری کرد.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان خبر داد
حفر یا مهندسی مجدد ۲۲ حلقه چاه برای 
تامین آب شرب روستاهای خراسان شمالی

هزینه هنگفت اقامت رونالدو و 
همراهانش در عربستان

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

انرژی، قلب تپنده زمین!

مدلهای مختلفی از مرســدس بنز وجود دارند که می توان آن ها را در این فهرســت گنجاند ولی در حال حاضر ما به سراغ مدل 
اس ال SL63( ۶۳( می رویم. مرسدس بنز اس ال ۶۳ با یک موتور قدرتمند وی ۸ دارای بیش از پانصد و شصت اسب بخار قدرت 
و بیش از ششصد و شصت فوت بر پوند گشتاور است. این خودرو دارای موتور با هفت دنده ی دستیو موتور ۵.۵ لیتری است. به 
عنوان یک خودروی همه چیز تمام در هیچ حراجی برچسب قیمتی کمتر از ۱۵۶ هزار دلار روی آن نصب نشده و به عنوان یک 
ویژگی مضاعف اگر نمی خواهید با سرعت بسیار بالا حرکت کنید این خودرو دارای این امکان هست که به خوبی بر روی جاده 
های معمولی حرکت کند ولی شما با نشستن پشت فرمان آن حتما وسوسه می شوید که تا ته سرعت با آن رانندگی کنید.© کپی 

برداری از مطالب سایت تنها با ذکر منبع "ایران لوکس" مجاز می باشد.

طلای میرزازاده به کل ایران چسبید
پیشکســوت کشتی فرنگی ایران توضیحاتی را در مورد عملکرد ملی پوشان کشتی فرنگی ایران ارائه داد. بهرام مشتاقی در گفت 
 وگو با ایسنا درباره ی عملکرد امین میرزازاده که در مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی جهان با شکسن رضا کایالپ کشتی گیر مطرح 
ترکیه قهرمان جهان شد، بیان کرد: مدال طلای میرزازاده به ما و به کل ایران خیلی چسبید و خانوادگی حدود ۱۵ دقیقه او را 
تشویق می کردیم. من در پوست خودم نمی گنجیدم و یکی از شب های به یاد ماندنی برای من بودم. فکر می کنم یک سال جوان 
شدم. منتظرم هر چه زودتر میرزازاده را ببینم و صورت این پهلوان را ببوسم.  او ادامه داد: میرزازاده طلوع کرده است و دیگر زمان 
غروب نفراتی چون کایالپ و لوپز است. این مدال طلا برازنده او بود و این میرزازاده آماده یکی از امیدهای مسلم ما در المپیک 

۲۰۲۴ پاریس است و می تواند در این وزن رکوردشکن باشد. 

پیشنهاد

چهره روز

کتاب درک یک پایان
 The Sense of کتاب درک یک پایان با عنوان اصلی
an Ending رمانی از جولین بارنز اســت که در سال 
۲۰۱۱ برنده جایزه بوکر شــد. بارنز قبلا سه بار، در 
ســال های ۱۹۸۴، ۱۹۹۸ و ۲۰۰۵ به لیست نهایی 
نامزدهای جایزه بوکــر راه پیدا کرده بود اما موفق 
به دریافت آن نشــد. این رمان که بر اساس آن یک 
فیلم نیز ساخته شده است ساختاری تقریبا پیچیده 
دارد. خواننده در ابتدای کتاب با ماجراهای ســاده 
و کوچکی روبه رو می شــود که در نهایت به شکل 
حلقه ای تکرار شــونده سرنوشت رمان را در دست 
می گیرند. درک یک پایان تقلای تونی وبستر برای 
کشف حقیقت در لابه لای خاطراتی است که بدون 
ترتیب خاصی آن هــا را به یاد می آورد. تلاش برای 
کشــف حقیقتی که مدارک کافی برای رجوع به آن وجود نــدارد و حافظه هم چندان قابل 
اتکا نیســت. جولین بارنز نویسنده اهل انگلیس است که در سال ۱۹۴۶ و از پدر و مادری که 
هردو آموزگار زبان فرانســه هستند در شهر لســتر به دنیا آمد. از دانشگاه آکسفورد در رشته 
زبان های جدید لیسانس گرفت و مدتی در سِمت فرهنگ نویس و موسسه لغت نامه آکسفورد 
کار کــرد. )تاثیر این کار را در کتاب هایش نیز می توان مشــاهده کرد.( بارنز در ادامه مســیر 
خود به روزنامه نگاری پرداخت و ســال ها ســردبیر ادبی و نقدنویس نشریات گوناگون بود. از 
بارنز رمان های متعددی به فارســی نیز ترجمه شده اســت اما در این میان کتاب درک یک 
پایان شهرت چشم گیری دارد. حسن کامشاد ترجمه خوبی از این کتاب ارائه کرده و تا جایی 
که توانســته، پیچیدگی های زبان جولین بارنز را به فارسی برگردانده است. در پایان رمان نیز 

گفت وگویی با نویسنده کتاب آمده است که به درک ذهنیت او کمک می کند.

عباس نقاش 
عباس نقـاش، پسر اصغر نقاش، از هنرمندان مطرح نگارگر در 
شــیراز بود که طرح های گل و مرغ و ترنج او همچنان معروف 
اســت. آثار این هنرمند فقید سال هاســت که بر سقف و در و 
دیوار مساجد و بقاع متبرک استان هنرپرور فارس می درخشد. 
به گزارش ایسنا، امروز زادروز اسـتاد عباس نقـاش از هنرمندان 
برجستـه و پیشکسوت نقاشی سنتی دیواری و گل و مرغ است 
که حدود ۱۰۰ سال قبل در شیراز به دنیا آمد. او در خانواده ای 
متدین و هنرمند پرورش یافت. عباس از همان کودکی علاقه 
بســیار به هنر و خصوصاً  هنر نقاشی داشت پس حرفه پدر را 
برگزید و پا به پای پدر این حرفه را دنبال کرد. اســتاد عباس 
نقاش، هنر نقاشی دیواری را هم در محضر استاد محمدجعفر 
ترنج کار آموخت. ۴۵ سال کار کردن در کنار پدر و محمدجعفر 
نقاش سبب شد که در سال ۱۳۵۰ اولین کار حرفه ای او سقف 
حسینه قوام را زینت بخشد. پس از آن سقف و دیوارهای اماکن 
تاریخی همچون باغ عفیف آباد، باغ ارم، حمام آقا بابا خان، شاهزاده حسین و بسیاری دیگر از اماکن و ابنیه ـ عمومی 
یا شخصی ـ فضایی شد برای هنر نمایی این استاد تا با ظرافت قلم و رنگ های گوناگون نقوش زیبای ترنج، اسلیمی، 
ختایی و گل و مرغ را زنده نگهدارد. برخی اماکن مذهبی کشورهای عربی همچون امارات هم به قلم او زینت شده 
اســت. او که یکی از آخرین بازماندگان هنر نقاشی اسلیمی در شیراز به شــمار می آید، در طول زندگی پربارش، 
شاگردان زیادی را تربیت کرد که از میان آن ها می توان اسدالله نقاش، اکبر نقاش، محمدعلی پرواز، غلامرضا زرین 
چنگ و دو فرزند پسرش علیرضا و محمدجواد را نام برد. آثار بدیع و ماندگاری را در دوران فعالیت هنری خود به 
جای گذاشــت. از جمله آثار به جا مانده از او می توان به تعمیر، نوسازی و خلق آثار نقاشی در اماکنی همچون باغ 
عفیف آباد، سقف ها و دیوارهای اندرون نارنجستان قوام، حسینیه قوام، سقف و دیواره داخلی حرم سید علاءالدین 
حسین، نقاشی تمامی دیوارهای داخلی حرم امام زاده شاهزاده حسین، تعمیر کاشی کاری های مسجد نصیرالملک، 

... استاد عباس نقاش در تاریخ ۱۶ مهر ماه سال ۱۳۹۴ پس از یک دوره بیماری در سن ۸۹ سالگی درگذشت.

فرهنگ

پنجاه سال از مرگ مشــکوک »پابلو نرودا« شاعر برنده جایزه 
نوبل ادبیات اهل کشور شیلی گذشت. به گزارش ایسنا، »پابلو 
نرودا« شاعر شــیلیایی برنده نوبل که در سال ۱۹۷۳ به مرگی 
مشکوک درگذشت، سال هاســت چهره مورد بحث محققان و 
پزشــکان دنیا بوده اســت و پیش از این گروهی از کارشناسان 
بین المللی که روی پرونده او و نمونه های باقی مانده از جسدش 
کار می کردند، نتیجه گرفتند که ابتلا به سرطان مطمئنا علت 
اصلی مرگ او نبوده اســت. این امر احتمال به قتل رســیدن 
ایــن چهره بزرگ ادبی را که از طرفداران »ســالوادور آلنده« ـ 
رییس جمهور آزادی خواه شــیلی ـ هم بــود، افزایش داد. نرودا 
دو هفته بعد از کودتای نظامی »پینوشــه« که به ســرنگونی 
دولت »سالوادور آلنده« منجر شد، در بیمارستانی در سانتیاگو 
درگذشت اما برخی، از جمله برادرزاده نرودا، »رودولفو ریس«، 
مدت ها بر این باور بودند که او به دلیل مخالفتش با دیکتاتوری 
آغازین »آگوستو پینوشه« به قتل رسیده است. مرگ این چهره ادبی آن چنان پرحاشیه و مشکوک بود که ۱۰ سال 
پیش بنا بر اظهارات راننده شخصی او، دادگاه شیلی حکم نبش قبر او را صادر کرد و دانشمندانی از چندین کشور 
دنیا سه سال روی باقی مانده جسد او کار می کردند. نمونه هایی از جسد نرودا برای تجزیه و تحلیل به آزمایشگاه های 
پزشــکی قانونی در چهار کشور فرستاده شــد و در سال ۲۰۱۵ دولت شیلی گفت که احتمال زیادی وجود دارد که 
شخص ثالثی مسئول مرگ او باشد و دو سال بعد، تیمی از دانشمندان بین المللی گفتند که »۱۰۰% متقاعد شده اند« 
که این شاعر بر اثر سرطان پروستات فوت نکرده است. »رودولفو ریس« به تازگی اعلام کرده که آزمایش های علمی 
نشان داده که سم کلستریدیوم بوتولینوم در بدن عمویش هنگام مرگ وجود داشته است، که نشان می دهد او واقعاً 
پس از کودتا »مسموم« شده است.  »پابلو نرودا« از مشهورترین و تأثیرگذارترین چهره های ادبیات معاصر جهان است 
که علاوه بر تعداد زیادی کتاب، یک مجموعه بزرگ شعری را از خود باقی گذاشت. از جمله آثار او می توان به »اسپانیا 

در قلب ما«، »عاشقانه جدید برای استالینگراد« و »چوب بر بیدار خواهد شد« اشاره کرد.

سالگرد مرگ مشکوک یک شاعر!
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لوکا، بدون تاریخ انقضا!
لوکا مودریچ در ۳۹سالگی نشانی از افت ندارد و به دنبال افتخارآفرینی های بیشتر است. به گزارش ایسنا، نابغه زادار« همچنان در حال 
افتخارآفرینی در رده ملی است. او ۱۸۴ بازی ملی دارد و برای رسیدن به جمع چهار تیم پایانی لیگ ملت ها و حضور در پنجمین جام جهانی 
می جنگد. کرواسی با حضور لوکا مودریچ امتیازهای مورد نیاز را این هفته به دست آورد تا به عنوان تیم دوم گروه به مرحله یک چهارم نهایی 
لیگ ملت های اروپا صعود کند. نابغه زادار این شانس را خواهد داشت که تیمش را به جمع چهار تیم پایانی لیگ ملت ها برساند. هافبک رئال 
مادرید که تاکنون ۱۸۴ بازی ملی انجام داده است )تنها چهار بازیکن بیشتر از این تعداد برای تیم های ملی شان بازی کرده اند(، همچنان 
بازیکن بدون جایگزین کرواسی است و این ماه در هر دو دیدار برای کرواسی به میدان رفت. جمعه شب او ۹۰ دقیقه کامل در اسکاتلند و 
دوشنبه شب نیز ۷۸ دقیقه مقابل پرتغال بازی کرد. مودریچ ۳۹ساله در پاسخ به این سوال که دوست دارد دور بعد با چه تیمی روبه رو شود، 
گفت: هیچ ترجیحی ندارم. همه تیم ها قوی اند. اسپانیا، فرانسه، آلمان همگی تیم های قدرتمندی اند. اگر مجبور باشم یکی را انتخاب کنم، 
آلمان گزینه بدی نخواهد بود. با این حال هر سه رقیب قدرتمندند. ما به خودمان ایمان داریم. مهم این است که در یک چهارم نهایی هستیم

ورزشی


